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“Ens sentim menyspreats i des-
emparats per l’Ajuntament. Des-
atesos i desprotegits, com a ciu-
tadans i com a comerciants, i
també com a usuaris de la via pú-
blica”. Són paraules de les 28
entitats comercials i veïnals  de la
ciutat agrupades al voltant de la
Plataforma d’Afectats pel Top
Manta i la Venda Il·legal Ambu-
lant, que el passat 6 de juny van
presentar un requeriment escrit al
consistori per reclamar a l’actual
govern municipal que prengui
mesures urgents contra el Top
Manta. Es tracta d’un avís que, si
no canvien les coses, pot acabar
amb una denúncia contra l’A-
juntament.

I és que els comerciants con-
sideren que la situació cada ve-
gada és pitjor. “No estem d’acord
amb l’explotació de persones,
però tampoc podem tolerar una
activitat que genera sobreocupa-
ció i saturació de determinats es-
pais i vies públiques”, va afirmar
el portaveu de la plataforma, Fer-
mín Villar, després de presentar
el requeriment. Villar va afegir que
el Top Manta “degrada el medi
ambient, afecta la salubritat, res-
tringeix injustificadament la lli-
bertat de moviment de la gent, ge-
nera sorolls excessius i constitueix
un greuge deslleial per a totes les
activitats que requereixen una
llicència municipal”.

“PASSIVITAT I PERMISSIVITAT”
Les entitats firmants del text
també van voler deixar clar que
les seves queixes es dirigeixen cap
a l’Ajuntament, per la seva “in-
suficient” resposta envers aquest
fenomen, i no cap als venedors
del Top Manta. La denúncia, va
afirmar Villar, és contra l’activi-

tat il·legal i la “passivitat i per-
missivitat” del consistori, “en
cap cas contra les persones que
l’exerceixen”. Diuen que estan en
contra que les persones que es
dediquen a la venda ambulant
il·legal siguin expulsades de la
ciutat perquè “tenen tot el dret a
buscar-se una vida millor”, però
lamenten que ho facin “mitjan-
çant activitats il·legals empa-
rant-se en una deixadesa de to-
tes les administracions”.

2.000 VENEDORS
Des de la plataforma asseguren
que el paper de l’Ajuntament ha
provocat un “efecte crida” que ha
fet créixer la xifra de persones que
es dediquen al Top Manta fins als
2.000 venedors. Segons Villar, no-
més a la Barceloneta hi ha gaire-
bé mil venedors que estan pro-
vocant “una situació insostenible
i asfixiant comercialment tot el ba-
rri”. És per això que reclamen al
govern municipal que actuï amb

“la mateixa contundència” amb
què ho fan per garantir que es
compleixi la normativa de te-
rrasses o altres ocupacions de la
via pública. 

L’AJUNTAMENT ES DEFENSA
Des del consistori responen a les
crítiques de la Plataforma d’Afec-
tats pel Top Manta amb xifres.
Fonts municipals recorden que  “el
2017 es van posar més de 64.000
denúncies per venda ambulant
sense autorització a l’espai públic
de qualsevol producte, per col·la-
borar amb la venda ambulant o
per comprar o adquirir productes
de la venda ambulant”. Una dada
que de moment aquest 2018 és,
afegeixen les mateixes fonts mu-
nicipals, de 6.337 denúncies.

D’altra banda, des del con-
sistori també recorden que amb
la Plataforma d’Afectats pel Top
Manta han fet “reunions de for-
ma sistemàtica, més de 10 en els
darrers mesos, amb el primer ti-

nent d’alcalde i el comissionat de
seguretat”.

PARLEN ELS MANTERS
Qui també té molt a dir en tot ple-
gat són, evidentment, els manters.

Lamine Bathily fa 10 anys que és
manter i també és portaveu del
Sindicat de Manters. En declara-
cions a aquesta publicació afirma

que les paraules dels comerciants
“no són noves”, ja que són “les
mateixes de cada any quan arri-
ba l’estiu”. Bathily considera que
la solució per acabar amb el Top
Manta “no és treure la policia al
carrer perquè ara a la Barcelone-
ta, per exemple, hi ha 500 man-
ters que, si se’ls expulsa d’allà, ani-
ran cap a la plaça Catalunya”.
Aquest portaveu del Sindicat de
Manters afegeix que el seu col·lec-
tiu vol “seure amb els comer-
ciants i els partits polítics per so-
lucionar la situació” però lamen-
ta que de moment no ha estat pos-
sible. Respecte del paper de l’ac-
tual govern municipal, Bathily
celebra la creació de la coopera-
tiva de recollida de ferralla i els
plans de formació, però recorda
que “en 3 anys s’han tret 65 man-
ters del carrer, cosa que vol dir que
els processos són lents”.

Sembla, doncs, que a curt
termini el problema continuarà
sense resoldre’s.

Albert Ribas
BARCELONA

Problema enquistat
» Els comerciants es queixen de desprotecció pel Top Manta i amenacen de denunciar l’Ajuntament

» El consistori diu que persegueix la venda ambulant i els manters demanen asseure’s i negociar

La venda ambulant il·legal, diuen els comerciants, ha augmentat en els últims anys. Foto: Línia

PENES DE PRESÓ
DE FINS A 2 ANYS

4La legislació espanyola
tipifica que la venda am-
bulant és il·legal i contem-
pla penes de presó de fins
a dos anys. Des del Sindicat
de Manters denuncien que
el fet que un manter pugui
tenir antecedents penals
fa que no pugui formar
part de programes socials o
regularitzar la seva situació.
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Parlen els
veïns

Elisabet
És una gran notí-
cia, perquè la músi-
ca és cultura. A més,
tots aquests certà-
mens fan que vingui
gent de molts paï-
sos, de manera que

també gasten diners en hotels i negocis lo-
cals. I també fa que es parli de la ciutat, que
la seva imatge es vegi arreu del món.

Marcel
Si al darrere d’a-
quests festivals, si-
guin més grans o
més petits, la inten-
ció que hi ha és pro-
moure la cultura, hi
estic totalment a fa-

vor. Però s’ha de vetllar que aquests siguin
accessibles per a tothom, per als veïns i
també per als turistes que puguin venir.

Noemí
Sí, sempre és positiu
tenir tantes opcions
de lleure. L’atractiu
de Barcelona fa que
en pugui gaudir to-
thom, els fans del
pop, el rock, el jazz...

tothom té la possibilitat d’escollir. Però cal
tenir cura del lloc on se celebren per no mo-
lestar els veïns.

Maria
D’entrada sí, li dóna
molta projecció i fa
que els visitants con-
sumeixin i gastin di-
ners a la ciutat. Tot i
això, els festivals
haurien de ser cohe-

rents amb Barcelona i amb el medi am-
bient, que no siguin només una font de mo-
lèsties per als veïns.

T’agrada que la ciutat aculli tants festivals de música?
per Toni Enguix

La lupa

per @Modernetdemerda                                                                                                         

El dia després

Tenim 9 persones en presó preventi-
va per les seves idees polítiques. Aquest
concepte és el que avui, més o menys,
compren tots aquells que es conside-
ren independentistes, comuns o, en ge-
neral, demòcrates. És una bona notí-
cia que tanta gent ho entengui així, de-
mostra que tenim una societat madu-
ra i conscient, que endevi-
na els tics més grisos d'un
Estat en decadència.

Immersos en aquesta
satisfacció, però, crec que
allà davant hi tenim un pre-
cipici que no volem veure,
un veritable terratrèmol
que no haurem calibrat del tot fins que
no el tinguem sota els nostres peus.
Una ventada que arribarà amb forma
de sentència judicial, d'aquí a uns me-
sos, i que ens situarà en un nou punt
d'inflexió en què previsiblement tor-
naran a caure caretes, mites i llàgrimes.

Preguntem-nos-ho. ¿Què passarà el
dia que Llarena -o qui sigui- condem-
ni finalment els presos a 5, 10 o 20 anys
de presó? ¿Què passarà el dia que els
9 presos deixin de ser-ho provisional-
ment i passin a ser-ho seguint el dic-
tat d'una sentència judicial? ¿Tothom
continuarà pensant que són presos po-

lítics? ¿Continuarà havent-hi una de-
núncia social majoritària de l'existèn-
cia de presos polítics? ¿Hi veurem les
mateixes cares i noms a les manifes-
tacions, als comunicats, a les accions
a favor de l'alliberament dels presos po-
lítics? ¿Es mantindrà el clam actual i
massiu?

No, no es mantindrà. No es man-
tindrà perquè aquell dia els presos que
fins llavors eren a la presó provisio-
nalment i sense judici ja no hi seran
provisionalment i ja hauran tingut el
seu judici. Dit en altres paraules:
aquell dia molts donaran per bona la
sentència, donaran per imparcial i le-
gítim el sistema judicial espanyol i tot
el reguitzell d'ignomínies, falsedats i
prevaricacions que aquests últims
mesos hem anat assumint com a ha-
bituals.

Alguns posicionaments públics se-
ran tant o més tràgics que la mateixa

sentència, siguem-ne conscients. Ens
glaçaran. De sobte, veurem com els
presos queden en l'oblit per molts
dels que un dia abans ens acompa-
nyaven al carrer, perquè per a ells ja no
hi haurà res a denunciar (més enllà
d'un escurçament de les penes, potser).
Aquelles 9 persones hauran deixat de

ser presos polítics per pas-
sar a ser simplement pre-
sos. Judici celebrat. Car-
peta tancada. Eslògans ar-
xivats. Llaços desats. Presos
sentenciats per sempre.

Aquesta deserció que
s'acosta ens ha de fer més

por que una pedregada. La tenim a to-
car, a la cantonada. I hauríem d'apro-
fitar els mesos que vénen per evitar-la.
Dediquem-nos a no oblidar, a recordar
que no som davant d'un judici just, que
la sentència ja està dictada per uns jut-
ges al servei d'una causa. Fem que tot-
hom sigui conscient que en la resis-
tència (o no) que començarà aquell dia
ens hi estarem jugant una democràcia
sencera. Aconseguim, si us plau, que
ningú caigui en la temptació de redu-
ir la injustícia al fet que la presó d'ara
sigui provisional. O no ens ho perdo-
narem mai. Ni nosaltres, ni ells.

Dediquem-nos a no oblidar,
a recordar que no som davant d’un judici

just, que la sentència ja està dictada

Els semàfors

Josep Bargalló
La comunitat educativa de Gràcia ha de-

nunciat que força famílies s’han quedat
sense la plaça d’escola pública que ha-

vien escollit en primera opció. El Depar-
tament d’Ensenyament, que lidera 

Bargalló, haurà de buscar solucions. 
pàgina 8

Bàsquet Lluïsos
Després d’una temporada a ‘l’infern’ de
Primera Catalana, els Lluïsos han acon-
seguit proclamar-se campions de la ca-
tegoria i guanyar-se l’ascens a Copa Ca-

talunya. Així, la temporada que ve hi
haurà derbi gracienc contra el Vedruna.

pàgina 12

Mala Hierba
El restaurant Mala Hierba, situat al ba-
rri del Coll, ha estat guardonat recent-
ment com el millor restaurant de barri
en la categoria de més qualitat gastro-

nòmica durant la celebració dels pri-
mers premis Barcelona Restauració. 

pàgina 12
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Els gegants de Gràcia celebren
el seu 25è aniversari1

2 Gràcia reconeix la defensa 
de les llibertats nacionals

La situació crítica de l’habitatge
fa créixer les protestes veïnals

L’Europa empata contra el Vilafranca
i no serà al ‘play-off’

La cantant sud-africana Alice Phoebe
visita el Tradicionàrius

El + llegit líniagràcia.cat

3

4

5

Les claus

Lluny del velòdrom de la Colau,
dels grups de voltors de la tercera
via que hi voleien i d’alguns bar-
ris amb un tuf falangista que re-
corda els temps grisos. Me’n vaig
terra endins, a viure el més ple-
nament possible com a català. No
participaré en cap més manifes-
tació o concentració en clau au-
tonòmica; ja sigui en defensa de
l’escola pública, TV3, la sardana
o, quan arribi, el sorteig del
‘quinto’. No vull anar-me marcint
fins al pla Z. No votaré més (ho he
fet a totes les eleccions des de la
mort del dictador feixista) ni al
Congrés espanyol ni a la Genera-
litat autonòmica. Tornaré al car-
rer quan els 2.100.000 votants
independentistes entenguem, per
fi, que la llibertat ni es negocia ni
es demana; es pren. Quan tin-
guem clar que només la Repú-
blica alliberarà els presos i farà
tornar els exiliats. Quan ens ado-
nem que som suficients (des-
mentint el  mantra pervers del
‘hem de ser més’) per aturar
aquest país amb una vaga general
indefinida. Manllevo un paràgraf
en homenatge a Pedrolo: ‘És molt
senzill. Quedeu-vos tots al carrer’
i hi afegeixo, fins que el PIB espa-
nyol els rebenti als morros i Eu-
ropa es mogui d’una punyetera
vegada o no, és igual; la dignitat
individual l’hem de defensar ca-
dascú de nosaltres i la col·lectiva
ajuntant-nos les persones dignes,
com l’1 d’octubre. Espanya mai
no acceptarà negociar amb Cata-
lunya. Per dos motius: preservar
la fal·làcia de la ‘unidad indivisible
de la pàtria’ per sobre del dret a
l’autodeterminació dels pobles i
evitar, amb la nostra marxa, la
seva fallida econòmica.

Adéu-siau
per Joan Xuriach

Fets, no paraules
per Jordi Lleal 

Aquesta fou la frase emprada en
la campanya del PSC per a les
eleccions a Catalunya l’any
2006, que apareixia als car-
tells acompanyada de la foto-
grafia de José Montilla amb
cara seriosa. Ara es podria apli-
car al PSOE la mateixa mede-
cina dient-los “volem fets con-
vincents, deixeu les paraules
buides de contingut a banda”.

Redimir els presos i exiliats
polítics; canviar i sanejar tota la
cúpula de la Judicatura; de-
fensar la immersió lingüística;
restituir Trapero i els coman-
daments dels Mossos d’Esqua-
dra; anul·lar el decret que fo-
menta la sortida d’empreses
de Catalunya; recuperar les 13
lleis impugnades pel TC; re-
tornar la clau d’Hisenda a la Ge-
neralitat; negociar amb el Go-
vern català el referèndum d’au-
todeterminació; respectar el
resultat del referèndum en cas
de guanyar el sí; acabar amb les

perverses actuacions policials i
judicials...

Amb la llista de ministres del
nou govern espanyol, a Catalu-
nya no podem esperar gaires
alegries. Alguns ministres estan
“tocats” per antics afers no mas-
sa edificants, especialment Jo-
sep Borrell pels comptes d’A-
bengoa, els insults a Junqueras
i Quim Torra, altres declara-
cions desafortunades i la seva
participació en les manifesta-
cions de SCC a Barcelona.

S’haurà d’esperar a veure
com es desenvolupa la política
del president Sánchez respecte
al conflicte de Catalunya. Com
sant Tomàs, fins que no posem
els dits a la llaga (compliment
dels temes abans explicats) no
ens creurem la seva bona vo-
luntat.

Que en el futur no hàgim de
cridar, rememorant la frase de
Miquel Iceta: “Que algú ens
deslliuri de Sánchez, per Déu!”

Vist al Twitter

@Jacdelanou: És més fàcil que es posin d'a-
cord Donald Trump i Kim Jong Un que un
diàleg entre Espanya i Catalunya... I els bojos
són ells! 

@wagensberg: Més enllà de l'emergència
de l'#Aquarius, que sembla solucionada pels
4 dies que vénen, estem davant d'un prob-
lema estructural. I que cal abordar-lo com a tal. 

#Aquarius

@JoanTarda: Quina casualitat! Just el dia
que el Suprem confirma la condemna de
l'Urdangarin, 5 anys i mig de presó, la policia
entra en dependències de la Generalitat.

#CasNóos #Inèdit

 
Les millors
perles

La cantant Amaia Montero, exvocalista de La Oreja de Van Gogh,
ha estat acusada recentment de sortir a cantar beguda durant el
concert que va protagonitzar a les festes de San Antonio de Re-

nedo, a Cantàbria. Durant el concert, Montero es va adreçar als seus
músics per dir-los: “Això és un desastre, nois. Un desastre absolut”. 

La regidora del PP de Pinto (Madrid) Rosa María Ganso va
afirmar durant la celebració d’un ple municipal que les
persones “amb discapacitat” i els “lletjos” recorren a la

prostitució “perquè no els queda cap altre remei”. Les paraules
les va dir durant el debat d’una proposta presentada pel PSOE.

L’escriptor irlandès Mike McCormack ha guanyat el premi literari
internacional de Dublín amb la seva novel·la ‘Solar Bones’. La
peculiaritat d’aquesta obra és que està composta d’una sola

frase que, atenció, té una llargada de 270 pàgines. El jurat ha descrit
el llibre com una obra “ambiciosa, intrèpida i amb esperit lingüístic”.

Ivanka Trump (filla de Donald Trump) i el seu marit, Jared Kush-
ner, són un dels matrimonis més poderosos del món gràcies a
l’accés que tenen al president dels EUA. I no només tenen po-

der, sinó una gran capacitat de generar riquesa. Segons els càl-
culs de la CNN, només el 2017 van guanyar 200 milions d’euros.

La filla d’Isabel Preysler més mediàtica, Tamara Falcó, ha llançat
la seva pròpia marca de roba, TFP. Falcó, que fa temps va expli-
car que li hagués agradat ser monja, ha declarat que els vestits

de la seva nova marca són “un reflex de la bellesa de Déu”. Ara caldrà
veure si la inspiració divina li serveix per vendre moltes peces.
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Autocomplaent i sense un
bri de crítica. Així diu que
va ser el balanç que va fer

Colau dels seus tres anys de man-
dat. Quin és el que en fa vostè?
Vaig dir això del seu discurs perquè
em va semblar excessivament opti-
mista, a banda d’apropiar-se d’ini-
ciatives que van néixer en l’anterior
mandat o que tenen altres prota-
gonistes, com el sector empresarial.
Hagués preferit un discurs que va-
lorés el potencial de la ciutat i que
es marqués un repte per a la prò-
xima legislatura, que ha de passar
per tenir més consens polític i social.

Li hem sentit dir que les úniques
coses que funcionen a la ciutat
les va començar Trias. Tan mala-
ment ho està fent Colau?
Valoro la feina feta durant l’etapa
Trias perquè sovint ens oblidem que
era el moment de la crisi i que hi
havia un Ajuntament fragmentat.
Colau ha tingut un discurs extre-
madament acomplexat amb de-
terminades qüestions, com ara la
seguretat. També va fer moltes
promeses sobre habitatge que no

s’han pogut complir, ja que va
creure que tot depenia de l’Ajun-
tament. Hi ha hagut mancances
de gestió i una excessiva ideologia.

Sigui com sigui, hi ha enquestes
que apunten que Colau podria
tornar a guanyar les eleccions.
No menystinc cap enquesta ni cap
tendència, però estic parlant amb
molta gent i conec molts sectors
que es manifesten clarament dece-
buts amb la gestió de Colau. Si jo
hagués de fer la meva enquesta
particular, no trobaria per enlloc
que hi hagi un ambient procliu a
què pugui revalidar la seva victòria. 

Segons les mateixes enquestes,
vostès ho tindrien complicat per
guanyar les eleccions, amb la pu-
jada d’ERC, la possible irrupció
de Manuel Valls...
No sabem si Manuel Valls serà can-
didat o no... De moment no ho és.
El que sí que mostren les enquestes
és un escenari que crec que serà
real: el de la fragmentació. I això em
porta a treballar per la màxima uni-
tat dels partits sobiranistes perquè
no es pugui tornar a repetir el que
va passar fa tres anys. 

Ara que treu el tema de la unitat,
parlem de la possible candida-

tura unitària independentista...
Fa poc Alfred Bosch ens deia que
no ho acaba de veure clar. Ell de-
fensa que s’ha de posar per da-
vant un projecte de ciutat.
Jo també reivindico un projecte de
ciutat, amb aspectes en els quals
podem coincidir plenament amb
Bosch, com ara la capitalitat de Bar-
celona. Estic d’acord amb ell que
l’alcaldia ha de ser per millorar la
ciutat, per fer polítiques públiques i
per defensar els drets i les llibertats,
que en aquests moments es troben
força en entredit. Amb Bosch n’hem
parlat i en continuarem parlant.

Com han anat les converses?
Bé. Molt cordials i molt correctes.
N’estic contenta.

Però apunten cap a la llista uni-
tària?
És molt aviat per dir-ho, però en tot
cas som molt honestos l’un amb
l’altre posant sobre la taula els nos-
tres plantejaments. En el meu cas,
també el desig de poder treballar
conjuntament. Ara bé, és veritat
que hi ha diferents maneres d’a-
proximar-se a aquesta unitat.

No cal que sigui amb una candi-
datura unitària?
A mi m’agradaria. Jo defenso les

candidatures unitàries. Pertanyo
a un partit que les ha defensat
des de fa molts anys. En tot cas,
queda temps i podem continuar
treballant per aproximar-nos, fent
sempre compatible aquesta idea
amb el projecte de ciutat, que és
importantíssim.

Perquè una candidatura unitària
pogués prosperar, algú l’hauria
de liderar. Bosch defensa el seu
lideratge. En el seu cas, és una
condició irrenunciable la d’en-
capçalar la llista?
Crec que el plantejament de Bosch,
i que jo comparteixo, és molt legítim,
atès que jo també he estat escollida
pel meu partit en unes primàries. Dit
això, les circumstàncies en les quals
ens trobem des de fa temps ense-
nyen que en determinats moments
cal prendre decisions que inicial-
ment no es consideraven. Si parlem
d’assumir un lideratge, en els darrers
mesos i anys hem vist que hi ha
hagut molta generositat.

Els famosos passos al costat.
Jo defenso la meva candidatura. De
moment és molt aviat per obrir
noves portes, però també és agosa-
rat tancar-les totes. Jo em presento
per ser alcaldessa, però el context i la
necessitat de posar-nos d’acord aca-

barà determinant quina decisió s’ha
de prendre. I si aquesta decisió im-
plica generositat per part de tots, hi
haurà de ser.

Vostè estaria disposada a fer
unes primàries obertes, tal com
demana Jordi Graupera? Recent-
ment s’han reunit...
En la trobada, que va ser molt
cordial i positiva, Graupera ens va
explicar el seu plantejament i jo
vaig poder fer-li algunes pregun-
tes. En tot cas, crec que la seva
proposta comença la casa per la
teulada. Hem d’analitzar primer
què volem.

En això coincideix amb el que diu
Bosch.
[Somriu] Perfecte! Hem de compar-
tir molt el que volem des del punt
de vista de ciutat i, en tot cas, de les
primàries només en puc dir coses
bones, però hem de desvincular una
cosa de l’altra. Amb Graupera coin-
cidim en la necessitat d’anar junts, o
al màxim de junts possible, perquè
la victòria d’un alcalde o alcaldessa
independentista sigui factible. Però
fer-ho dependre gairebé tot d’unes
primàries obertes no ajuda que ens
aproximem. I queden moltes coses
per discutir sobre el funcionament
de les primàries que ell planteja.4

Neus Munté
Candidata del PDeCAT a l’alcaldia

Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Oscar Murillo

“Conec molts sectors clarament 
decebuts amb la gestió de Colau”
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3I el moviment de Ferran Mas-
carell com el veu?
Mascarell és una persona que conec
molt. És molt interessant, molt culte
i té Barcelona al cap. Pot fer aporta-
cions interessants a la futura gover-
nabilitat de Barcelona. 

El veuria com un possible cap de
llista de la candidatura unitària?
El veig com una persona que pot
aportar molt, no m’atreviria a dir si
com a cap de llista o no.

De consens, ens referim. Perquè
si vostè no cedeix, Bosch tampoc
i han d’anar junts, algú hauran de
trobar. 
Persona de consens, segur, i per-
sona que té coses molt interes-
sants a dir sobre Barcelona també.
Però la diferència és que estem
parlant d’uns candidats escollits
pels seus partits i d’altres que s’es-
tan aglutinant entorn de diferents
idees o estructures amb qui tenim
la responsabilitat de parlar.

Acabi havent-hi candidatura uni-
tària o no, quina llista té al cap?
Pensem en els actuals regidors
del PDeCAT, per exemple. Creu
que alguns haurien de fer un pas
al costat perquè puguin entrar
cares noves?
Les cares noves sempre són neces-
sàries en tota etapa que comença.
Dit això, el conjunt  de la llista, en ter-
mes del PDeCAT, ha de passar per
un debat que farem per aprovar un
reglament sobre la seva confecció.
És una altra novetat, a banda de les

primàries. Segurament hi haurà l’ex-
cepció d’uns pocs llocs, ja que és
comprensible que el cap de llista
pugui disposar d’uns mínims llocs
per ubicar-hi persones que consi-
deri que poden enriquir la candida-
tura. Però tot ha de passar per un
debat obert amb els associats.

Ha parlat de noms que els triarà
la cap de llista.
Més que noms, perfils.  

Pensa en perfils que vindran de
fora o que ja són al partit?
A mi les aportacions de persones
independents m’atrauen moltíssim. 

Una certa renovació es veurà, per
tant.
És que crec que forma part d’allò

que toca quan es comença qualse-
vol nova etapa. És imprescindible. 

Joaquim Forn, el qual Trias havia
triat com el seu possible successor,
ara és a la presó. Pot tenir algun
paper en el seu projecte?
Tant de bo el pugui tenir. Si Forn no
es trobés injustament a la presó,
molt probablement seria ell el que
seria aquí responent aquestes pre-
guntes. Té totes les portes obertes
per poder participar i dir-hi la seva,
ell ho sap. Però també hem d’enten-
dre que la seva situació personal és
de molta duresa, tot i que m’encan-
taria que pogués reforçar el nostre
projecte amb condicions de norma-
litat i llibertat. 

Vostè no ha fet mai política mu-
nicipal. Creu que això pot perju-
dicar el seu projecte?
És cert que estrictament no he fet
mai política municipal, però tant
des de la UGT com des del Govern
sempre he tingut una relació molt
intensa amb el món municipal. Re-
conec que no tinc experiència mu-
nicipal, però sí que en tinc de govern.
I ja estic trepitjant molt la ciutat.

Un dels grans temes de ciutat és el
tramvia. Vostè ha dit que aposta
pel bus elèctric. La FAVB o Unim
Els Tramvies, per exemple, no ho
veuen així. Tindrà en compte la
seva opinió?
Sí, i voldré parlar amb ells, per des-
comptat. El projecte de la unió del
tramvia ha quedat bloquejat políti-
cament i està cremat, atès que la
gestió ha estat molt erràtica. Escol-
taré tothom i també traslladaré el
meu punt de vista. Crec que hi ha
maneres més sostenibles econòmi-
cament i mediambiental que no
passen només pel tramvia. La ideo-
logia també ha estat massa present
en aquest debat i el que vull és re-
cuperar els consensos.

En el cas de l’habitatge, hi ha un
gran consens en què és un dels
principals reptes. Lloguers cars,
gent jove amb problemes per tro-
bar pis, desnonaments... Si vostè
és alcaldessa, aconseguirà millo-
rar el que ha fet Colau?
La primera lliçó que tots podem ex-
treure de la gestió de Colau és que
hem de ser molt conscients de qui-
nes són les competències de l’Ajun-
tament. Les polítiques d’habitatge
són polítiques a mitjà i llarg termini
i, per tant, no es pot funcionar a cop
de titular com va fer l’alcaldessa. Ella
va basar el seu discurs com a candi-
data a dir que milloraria el que creia
que no s’havia fet bé, però ara tot el
que podrà exhibir al final del man-
dat és el que va començar Trias. Jo
prometré allò que estigui conven-
çuda que es pot dur a terme. Crec
que cal una gestió molt més rigo-
rosa de la que s’ha fet fins ara.

Una qüestió que té a veure amb
l’habitatge és el turisme. És im-
prescindible per a l’economia de
la ciutat però té efectes negatius
i el rebuig d’una part dels veïns.
Es veu capaç de trobar un equili-
bri que deixi tothom satisfet?
Sí. El primer que hem de fer és ana-
litzar perquè es produeixen deter-
minades accions de rebuig i fer
molta pedagogia. Hem d’explicar
molt bé la importància que té el tu-
risme, però també aïllar aquestes
externalitats negatives i resoldre-
les.  I vèncer les resistències que hi
pot haver, que no són majoritàries
però que també depenen molt del
to i de la relació que l’Ajuntament
mantingui amb el món del turisme. 

Amb això vol dir que part d’a-
quest rebuig pot tenir relació
amb la forma d’actuar de l’actual
govern municipal?
Sí, els ho diré ras i curt: durant els pri-
mers anys del mandat es va incenti-
var un discurs antiturístic de manera
clara. Després s’ha anat rebaixant.
Sentia fa pocs dies l’alcaldessa de-
fensant el turisme com una oportu-
nitat per a Barcelona dins d’un ordre
i una regulació. Bé, aquest és el dis-
curs que el PDeCAT ha mantingut
sempre. L’hemeroteca, però, és molt
tossuda.

Si arriba a l’alcaldia, veurem un
partit amb polítiques més d’es-
querres? Vostè ja ha deixat clar
que defensa un salari mínim de
ciutat, per exemple.
Hi estic totalment a favor. De fet, és
una proposta de Trias que no va tenir
temps d’implementar. No sé si el que
vull fer és d’esquerres o no tan d’es-
querres. En tot cas, vull que la ciutat
i tot el seu potencial acompanyin les
persones que tenen més dificultats.
Barcelona ha de ser inclusiva amb
tothom, però en aquests moments
hi ha moltes mancances socials. A
Colau li reconec que ha mantingut
uns nivells d’inversió social molt im-
portants, però ha treballat des de la
desconfiança amb el tercer sector
social, que crec que és un aliat im-
prescindible.

Què és el primer que farà si es
converteix en alcaldessa?
Identificar quins són els temes de
ciutat que requereixen un acord
ampli i convocar la resta de partits
per posar-nos a treballar. <

“Els primers anys d’aquest mandat 
es va incentivar un discurs antiturístic”

“Les cares noves
sempre són 

necessàries en tota 
etapa que comença.
És imprescindible”

“No tinc experiència
estrictament 
municipal, 

però sí que en tinc 
de govern”

– Estaria disposada a fer unes 
primàries obertes, tal com 
demana Graupera?

– Crec que la seva proposta
comença la casa per la teulada.

– En això coincideix amb el que
diu Alfred Bosch.

– Fer-ho dependre gairebé tot
d’aquestes primàries no ajuda
que ens aproximem.



líniagràcia.cat 14 de juny del 2018

Gràcia

| 8

ENSENYAMENT4“Denunciem la
planificació negligent per part
del Departament d’Ensenyament
i el Consorci d’Educació de Bar-
celona d’oferta de places escolars
públiques”. Amb aquesta con-
tundència es van expressar ahir
l’Assemblea Groga de Gràcia, la
Coordinadora d’AMPA de Gràcia,
la FAPAC i el Grup de famílies
afectades de Gràcia després que
abans-d’ahir es publiquessin els
primers resultats sobre el procés
de preinscripció escolar per al curs
2018-2019. Diuen que a Gràcia
“nombroses famílies no han en-
trat en la primera opció”.

Aquestes entitats denuncien
que aquesta “planificació negli-
gent” provoca un “menysteni-
ment de la creixent demanda
d’escola pública i privilegia l’es-
cola privada-concertada davant
la manca de places públiques
de proximitat”. Aquesta situació,
consideren aquestes entitats,
també provoca que es “penalitzi

la poca demanda d’alguns cen-
tres públics amb tancaments de
línies, es permeti l’estigmatitza-
ció de centres públics amb menor
demanda i es perpetuï la des-
igualtat segons el lloc de resi-
dència, ja que a Barcelona no hi
ha prou places per a tots els in-
fants”.

ELS CASOS DE P3
En el cas concret de les places de
P3, 19 famílies de la Vila han re-
butjat les assignacions d’ofici que
dimarts el Consorci d’Educació de
Barcelona va fer públiques.
Aquestes assignacions els dona-
ven plaça en escoles concertades
o en escoles públiques de fora del
districte. La plataforma Més Pla-
ces Vila de Gràcia, a través d’un
comunicat, va manifestar que
“aquesta assignació manté i per-
petua la doble expulsió que pa-
teixen les famílies afectades: ex-
pulsió del sistema públic i expul-
sió del barri”. Una situació que des

d’aquesta plataforma consideren
“inadmissible”.

REUNIÓ AMB EL CONSORCI
La comunitat educativa es va reu-
nir ahir amb el Departament
d’Ensenyament i el Consorci de
Barcelona per tractar la situació.
Tot i que la reunió no havia aca-
bat en el barri moment de tancar
aquesta publicació, les entitats ja
van deixar clar el dia abans les se-
ves línies vermelles. “Ens neguem
a ampliar la ràtio de 25 alumnes
per classe, a derivar a la concertada
i a derivar a escoles públiques fora
de l’àrea d’influència del munici-
pi”, van deixar clar les entitats.
També demanen que hi hagi una
millor planificació i que es cons-
trueixin escoles públiques.

Abans de la reunió, en de-
claracions a Betevé, la tinenta
d’alcalde de Drets Socials, Laia
Ortiz, va afirmar que confiar a
arribar a un acord amb les fa-
mílies sense plaça.

Denuncien la manca de places
d’escola pública a Gràcia

» La comunitat educativa parla de  “planificació negligent”
» 19 famílies de la Vila rebutgen les places que se’ls ha assignat

Troben un nadó mort al fons
d’un celobert de dos pisos 

EL CAMP D’EN GRASSOT4Els Mos-
sos d’Esquadra estan investigant
la mort d’un nadó que abans-d’a-
hir va ser trobat mort per una veï-
na al fons d’un celobert de dos
blocs de pisos del Camp d’en
Grassot, concretament els dels nú-
meros 229 i 231 del carrer Roger
de Flor.

El cos era d’una nena que
acabava de néixer i va ser des-
cobert per una veïna que va
treure el cap per la finestra per
estendre roba. La dona, que en
un primer moment li va semblar
que el que hi havia al fons del ce-
lobert era una nina, va trucar de

seguida al 112 quan va veure  que
es tractava del cos d’un nadó. 

La policia investiga ara com
hauria mort la nena, però tot a
punta que es tractaria d’un ho-
micidi per la manera de desfer-se
del cos. Els edificis dels números
229 i 231, especialment aquest úl-
tim, tenen molts habitatges. Tot
i que no tots tenen accés al celo-
bert, la hipòtesi dels Mossos és
que algú hauria tirat el nadó des
d’una finestra d’aquests dos blocs.
Tot i això, també es pot accedir al
celobert des del terrat dels dos
blocs, que són a tocar d’altres te-
rrats dels edificis de l’illa.

La comunitat educativa fa mesos que es mobilitza per demanar més places d’escola pública. Foto: FAPAC

El cartell de la Festa Major de
Gràcia 2018, de Mònica Toledo

CONCURS4L’edició d’enguany
de la Festa Major de Gràcia ja té
cartell. A finals de maig es va co-
nèixer la guanyadora del con-
curs, que en aquesta ocasió ha
estat Mònica Toledo, que es va
endur un premi de 2.000 euros.

El disseny de Toledo, una ar-
tista que forma part del Colec-
tivo Baricela, representa una
festa major on es veuen petits i
grans implicats en tot tipus d’ac-
tivitats. Tal com va declarar la
guanyadora a la revista Time
Out, el seu objectiu ha estat en-
senyar “el que en realitat són les

Festes de Gràcia: els veïns, els
que incansables i amb il·lusió
fan que es pugui somniar per ca-
dascun dels carrers”. 

L’acte d’entrega dels guar-
dons, que va ser presidit per
Carla Carbonell, presidenta de
la Fundació Festa Major de
Gràcia, per Gerard Ardanuy,
president del Districte i per
Marta Duñach, consellera de
cultura del Districte, també va
servir per reconèxier els dis-
senys d’Erika Rossi (tercera
classificada) i Maria Ferrer (se-
gona classificada).

Llum verda a la reforma 
urbanística del carrer Farigola
VALLCARCA4La transformació
urbanística de Vallcarca, tot i que
molt a poc a poc, continua avan-
çant. I és que la Comissió de Go-
vern ha donat llum verda re-
centment al pla de millora ur-
bana de dos trams del carrer de
la Farigola. Són els que van dels
números 21 al 25 i el que va del
34 al 40.

Aquest pla de millora s’afegeix
a la Modificació del Pla general
metropolità (MPGM) principal de
Vallcarca i a la modificació pun-
tual del Pla general metropolità
per a la zona de l’Hospital Militar
i el carrer de la Farigola, totes dues
en tràmit actualment. L’aprova-
ció d’aquest tercer document,

doncs, s’enllesteix tot el planeja-
ment urbanístic per a la trans-
formació del barri. Aquest pla
de millora per al carrer de la Fa-
rigola, doncs, contempla conser-
var la pedrera i fer una zona ver-
da entre les dues edificacions –a
la zona dels números 34-40–.

VISITA DE COLAU
D’altra banda, Vallcarca, junta-
ment amb els Penitents, van re-
bre la visita de Colau divendres
passat en el marc de les trobades
que l’alcaldessa fa amb els veïns.
L’escola Pare Poveda va acollir
l’acte, durant el qual Colau va afir-
mar que la regulació del lloguer
és una prioritat del seu govern.

Mònica Toledo, amb el cartell. Foto: Fundacó Festa Major 

Novetat | L’antic Banc Expropiat serà un supermercat
El local situat al número 181 de la Travessera de Gràcia, on hi va haver el Banc Expro-

piat, es convertirà finalment en un supermercat de la cadena Carrefour. De moment 
s’estan fent obres al local, que també havia estat una oficina de Catalunya Caixa. 

Exterior dels dos blocs que comparteixen el celobert. Foto: Google Maps
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Durant aquest mandat el comerç ha estat
el gran oblidat a Gràcia, i per aquest motiu
proliferen les queixes dels comerciants
sobre la gestió de Barcelona en Comú.

A Travessera de Dalt, mesures com el
pla d’usos, que pretenia mitigar l’obertura
de bars o restaurants a aquelles zones on
hi ha un excés d’aquests negocis, ha cau-
sat un greu problema de dinamització co-
mercial i un declivi econòmic, perjudicant
enormement al petit comerciant. Esten-
dre innecessàriament la regulació a
zones on no hi ha problemes amb
aquests locals ha acabat suposant un fre
a l’activitat econòmica.

La falta de comunicació del govern
municipal es una desconsideració conti-
nua amb els comerciants de l’entorn del
mercat de l’Abaceria. Afectats per les fu-
tures obres de remodelació, sempre han
d’esperar fins al darrer minut per estar in-
formats sobre quines mesures s’adopta-
ran per mitigar l’impacte de les obres i
com s’intentarà activar la zona.

El comerç ha de continuar sent cabdal
en l’activitat econòmica de Gràcia, i per a
això necessita mesures per enfortir-lo i no
que uns pèssims governants els hi posin
dificultats afegides.

Una vez más los radicales de
Gràcia okupan de manera irregu-
lar locales, propiedades o equipa-
mientos del distrito. Hace unas
semanas lo volvieron a hacer en
el barrio de la Salut, en un antiguo
gimnasio que esperaba a recibir
el permiso de obra para ser ade-
cuado por una cadena privada de
gimnasios, y que ahora los okupas
han tomado  para, según ellos,
“trabajar sus cuerpos” y centrarse
en la preparación física y la auto-
defensa para luchar “contra poli-
cías, jueces y políticos”.

Esta es la actitud de los okupas
del antiguo gimnasio de la Salut,
que además de hacerse con una
propiedad privada de manera ile-
gal, proclaman sus objetivos con
un lenguaje explícito y violento;
“necesitamos saber atacar”, dicen

en un comunicado que el colectivo
ha distribuido por el barrio. 

Concretamente, el local se en-
cuentra justo encima del Mercado
Municipal de Lesseps del barrio de
la Salut, dónde vecinos y comer-
ciantes expresan su preocupación
por los conflictos que puede supo-
ner esta okupación irregular, que
por ahora deja en parado el pro-
yecto privado previsto, que  dina-
mizaría la actividad económica y
crearía empleo en el barrio.

El Gobierno de Colau se ha ca-
racterizado por ser tolerante, flexi-
ble y condescendiente con el
colectivo okupa. Su permisividad
ha generado un ‘efecto llamada’
como demuestran la okupación del
antiguo CAP de la C/Quevedo y la
cesión y adecuación del equipa-
miento de ‘Tres Lliris’. Son solo al-

gunos ejemplos, a los que se pue-
den sumar otros tantos en inmue-
bles de propiedad privada como el
de la ‘Fustería’ de Vallcarca.

Gràcia
Los okupas se adueñan 

de un gimnasio de La Salut
Gràcia és comerç
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Pàgines especials

Balance de 3 años de Colau
Este mes de junio se cumplen tres
años de la llegada de Ada Colau a la
alcaldía del Ayuntamiento de Barce-
lona, gracias a una victoria mínima de
11 regidores sobre un total de 41. La
mayoría son 21. Colau se presentó
como la alcaldesa de todos, la que iba
a cambiar las cosas y el adalid de la
transparencia y austeridad. Pero el día
a día de la gestión municipal es difícil,
y la alcaldesa ha comprobado como
aquellas propuestas de escaparate
que vendía tanto en campaña como
en sus primeros días de alcaldesa, se
han ido diluyendo.   

Poca gente se imaginaba que
aquella activista antidesahucios que
aparecía en los medios de comunica-
ción con una camiseta verde, mos-
trando una señal de ‘Stop’, se
convertiría en alcaldesa de Barcelona
por sorpresa. Más, cuando siempre
aseguraba que no tenía la intención
de entrar en política, rechazando in-
cluso ofertas de partidos como ICV o

la CUP. Ahora, su mal gobierno se ha
convertido en un ‘Stop Barcelona’. El
gobierno Colau suspende licencias de
hoteles y terrazas, aplica moratorias
para todo aquello que no pueden ges-
tionar como ellos quieren, es permi-
sivo con el top manta y los okupas,
frena inversiones y creación de em-
pleo, no promueve la vivienda social
que necesita la ciudad, no construyen
los equipamientos públicos necesa-
rios y aquella participación ciudadana
que tanto destacaba Colau en cam-
paña, ahora brilla por su ausencia.
Quiso imponer una multiconsulta que
finalmente ha sido un fracaso. Y ade-
más, no escucha a los vecinos, como
sucede en el Raval con los narcopi-
sos, en la Ronda de Dalt con la co-
bertura o en el Poblenou con la
‘Superilla’.  

Recordemos que la candidata Ada
Colau anunció como gran bandera de
su mandato que construiría 8.000 vi-
viendas sociales si se convertía en al-

caldesa. Tres años después de aque-
lla promesa electoral, las cifras nos
demuestran que esa propuesta se
quedará finalmente a medias, sin
cumplir, ya que a falta de un año para
acabar el mandato, la cifra se rebaja
aproximadamente a un total de 3.200
viviendas. Además, desde que Colau
llegó a la alcaldía, la inversión anual
en vivienda pública se ha recortado
132M€, los alquileres se han encare-
cido un 24% y la media anual de des-
ahucios en Barcelona es de 4.000.
Mientras, el Ayuntamiento tiene 83 so-

lares públicos vacíos en los que se
podría construir hasta 6.000 viviendas
sociales. 

Cuando queda un año para las
elecciones municipales, es necesario
empezar a configurar una alternativa a
la alcaldesa Colau, porque si ha go-
bernado, no ha sido por tener socios
de gobierno, sino cómplices en la opo-
sición, como el PSC, que ha sido su
socio en el Ayuntamiento. Incluso Ciu-
dadanos y el PDeCAT le apoyaron su
propuesta estrella: el fracasado Plan
de Vivienda. 
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Esports

La millor notícia per al bàsquet
del districte va arribar el passat
diumenge 3: els Lluïsos van tor-
nar a pujar a Copa Catalunya
després de proclamar-se cam-
pions de Primera Catalana i, per
tant, la temporada que ve hi
haurà derbi gracienc a la màxi-
ma categoria del bàsquet català,
ja que el Vedruna va aconseguir
salvar-se de forma còmoda.

I és que el conjunt de Carles
Rofes ha aconseguit el que s’ha-
via proposat: que l’aventura a Pri-
mera fos només d’una tempora-
da. L’ascens, però, ha estat un
camí llarg, que va començar a
mitjans de setembre de l’any
passat i que va portar els Lluïsos
a completar una temporada re-
gular més que notable, amb 26
victòries i només quatre derrotes. 

Aquesta segona posició va
obligar els de Rofes a disputar l’e-
liminatòria prèvia a la Final a
Quatre, que l’equip va superar
derrotant el Castellar i la UE
Horta, cosa que li va servir per se-
gellar el bitllet per als partits
pel títol, que es van disputar el
primer cap de setmana del mes
a Santa Coloma de Queralt.

Així, els Lluïsos accedien sent

el millor segon de la categoria,
però això no va evitar que de-
rrotessin l’AESE (71-63) i el filial
de l’AE Mataró (55-48) per alçar
el títol i culminar una tempora-
da 2017-18 excel·lent.

La consecució d’aquest cam-
pionat permet que l’entitat rebi
un guardó en la Festa del Bàsquet
Català 2018, que es farà el prò-
xim dia 30 a l’Espai Endesa.

Els blaus, eufòrics després d’aconseguir l’ascens. Foto: FCBQ

Els Lluïsos tornen a Copa
Catalunya: hi haurà derbi

Comerç‘Vins a Vila’ | Mostra de cellers al carrer Verdi
El carrer Verdi va acollir dissabte passat la primera edició del ‘Vins a Vila’, una
mostra de cellers que va reunir una vintena de viticultors del país. Els organitza-
dors de l’acte van ser l’Associació de Veïns de Verdi del Mig i diferents comerços. 

MERCATS4El trasllat dels para-
distes del Mercat de l’Abaceria a
la carpa provisional del passeig de
Sant Joan, a causa de la seva fu-
tura reforma, ha passat per di-
versos terminis que no s’han
acabat complint. L’última data
que des de Mercats s’ha dit als pa-
radistes és la de mitjans de juliol.
Aquests, tot i que les obres de la
carpa van avançant, tornen a
mostrar el seu escepticisme i
veuen difícil que aquest nou ter-
mini es compleixi.

“Som a mitjans de juny i la
carpa està com està. Sincera-
ment, crec que és impossible que
d’aquí a un mes es pugui fer el
trasllat”, afirma un dels paradis-
tes del mercat a aquesta publica-
ció. Aquest mateix paradista creu
que el trasllat pot acabar havent-
se de fer a l’agost, un mes que des-
criu com a “complicat perquè la
gent vol fer vacances”. En la ma-
teixa línia es mou una altra para-
dista, que afirma que “ens han po-
sat tants terminis i ens han dit tan-
tes coses que, sincerament, tam-

bé ens fan dubtar que el trasllat es-
tigui a tocar”.

MENYS APARCAMENT 
D’altra banda, la darrera reunió
entre l’Ajuntament, paradistes,
comerciants de la zona i veïns va
servir per confirmar que la nova
Abaceria tindrà un aparcament
amb menys places –força per

sota del centenar– que les pre-
vistes al projecte inicial.

D’altra banda, i tal com va
publicar l’Independent, està pre-
vist que la reforma comenci al se-
tembre, un cop la Festa Major de
Gràcia hagi acabat. Caldrà veu-
re com es culmina el procés del
trasllat perquè es compleixi
aquest termini.

Imatge virtual de la carpa provisional. Foto: Ajuntament

Escepticisme a l’Abaceria amb 
la data del trasllat a la carpa 

Ascens històric: el Gràcia
Futbol Sala ja és de Tercera

El Gràcia Futbol Sala
és, des del passat 27 de
maig, equip de Terce-

ra Divisió del futbol sala estatal.
El conjunt d’Ignasi Pérez va acon-
seguir l’ascens d’una manera so-
miada: amb una victòria a do-
micili a la pista de l’equip que, fins
al darrer partit, ocupava la sego-
na plaça d’ascens, el CCR de Cas-
telldefels (3-5).

L’inici del partit al Jacme March

de Gavà va ser frenètic i en poc
més de tres minuts, l’equip guan-
yava per 1-3. El CCR va aconse-
guir retallar el desavantatge abans
del descans, però els gols de Pau
Maurel i de Marc Rodríguez (pro-
tagonista absolut del partit amb
un hat-trick) van servir perquè el
conjunt taronja aconseguís el
triomf i l’ascens, que fa justícia
dues temporades després que
l’equip renunciés a la categoria.

L’Europa comença a perfilar
la plantilla del curs que ve

Ara que ja fa més d’un
mes que va acabar la
temporada 2017-18,

l’activitat al Nou Sardenya se
centra molt més en els despatxos
que no pas sobre la gespa. I és que
només tres dies després que es
posés el punt final a la competi-
ció, el club va començar a anun-
ciar els primers moviments per

definir la primera plantilla esca-
pulada del curs que ve.

A hores d’ara, el club ha anun-
ciat els fitxatges de Xavi Liébanas,
Guillem Castell, Gabi López i
d’Eloi Pena, mentre que dilluns es
farà la presentació del tècnic Da-
vid Vilajoana. Les baixes confir-
mades són les de Canelada, Tena,
Pluvins, Prat, Jiménez i Raíllo. 

Natació | El CN Catalunya, obligat a cancel·lar l’OpenWater Combo
El passat 26 de maig s’hauria d’haver celebrat la cinquena edició de l’OpenWater Combo, una

prova de natació en aigües obertes organitzada pel CN Catalunya, però el mal temps va obligar
el club a suspendre-la. L’entitat assegura que està treballant per trobar una data alternativa.

Pau Arriaga
GRÀCIA

El Mala Hierba, un dels millors
restaurants de barri de la ciutat
GASTRONOMIA4El restaurant
gracienc Mala Hierba va ser
guardonat a finals de maig com
un dels millors restaurants de
barri de la ciutat.

En el marc de la primera edi-
ció dels premis Barcelona Res-
tauració, l’establiment gracienc
es va endur el guardó en la ca-
tegoria de restaurant de barri
amb més qualitat gastronòmica.
El jurat va destacar la proposta

“original i sostenible” que ofereix
aquest local situat al barri del
Coll gràcies al fet de, per exem-
ple, tenir un hort ecològic pro-
pi o estovalles compostables.
Al capdavant del restaurant hi
ha el xef Fabio Gambiras.

Amb aquests guardons, l’ob-
jectiu del consistori és reco-
nèixer els restaurants de barri
i donar un impuls al sector de
la restauració.

Travessera i Casc Antic, 
amb la Fundació Edmilson

SOLIDARITAT4La Unió de Bo-
tiguers Travessera i Casc Antic,
a través del seu president David
Rodríguez, es va desplaçar fa uns
dies fins a Suïssa per acompan-
yar l’exjugador del Barça Ed-
milson durant la celebració d’un
campus organitzat per la fun-
dació de l’exjugador brasiler que
va tenir lloc el 18, 19 i 20 de maig.

El campus, concretament,
es va celebrar a la localitat de

Kreuzlingen i es va organitzar
després que l’any passat la Fun-
dació Edmilson celebrés un tor-
neig en terres barcelonines, que
també va comptar amb el suport
de la Unió de Botiguers Traves-
sera i Casc Antic. Aquell torneig
va comptar amb la presència
del club de futbol d’aquesta lo-
calitat Suïssa, que aquest any va
fer d’amfitrió d’un nou acte so-
lidari de la fundació.
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al tram de carrer més petit de Barcelona
La concentració més gran de comerç

Segueix-nos a la nostra pàgina web
www.graciabotiguers.comwww.facebook.com/GraciaBotiguers

Unió de Botiguers Travessera de Gràcia - Casc Antic - Butlletí nº 31

Segueix-nos a la nostra pàgina web
www.graciabotiguers.comwww.facebook.com/GraciaBotiguers

Les nostres botigues
Herbolari del cel

En un moment en el qual la
cura de l’alimentació i de la
salut ocupa una part im-
portant de les nostres
vides, l’Herbolari del cel és
un dels espais de referència
del sector al barri.

Situat al número 120 de
la travessera, el local està
especialitzat, des de fa 13
anys, en plantes medicinals
i en la seva formulació per-

sonalitzada. Així, els profes-
sionals que hi treballen són
especialistes titulats en la
salut i en el benestar, co-
neixements que apliquen
per millorar la qualitat de
vida dels seus clients.

L’herbolari també ofe-
reix assessorament en al-
tres aspectes com les
teràpies alternatives o la
cosmètica natural.

Son & Calm
Una de les darreres incor-
poracions a la família de la
Unió de Botiguers de Tra-
vessera és Son & Calm. La
botiga, situada al número
133 de la travessera, va obrir
les seves portes el passat 15
de maig, però en aquestes
quatre setmanes que han
passat ja ha demostrat la
seva personalitat.

Son & Calm és una bo-

tiga, gestionada per tres
dones, que ven productes
per a la llar, però va molt
més enllà. Així, els articles
que posen a la venda estan
fets a mà, són ecològics i res-
pectuosos amb el medi am-
bient i en el seu procés de
fabricació es dóna feina a
persones amb discapacitat.

Se’ls pot trobar a Face-
book i al 938 085 271.
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Llibres Teatre

Guitarres descarades, lletres de carrer i
melodies addictives.  En  tres  paraules,
rock  and  roll.  Això és Mentides per far-
dar (RGB  Suports, 2018), el primer disc
d’estudi de Destemps. 

Sota la producció de Marc Martín,
la banda celebra la vida rockera en un
àlbum on també hi ha lloc per a la críti-
ca social, la reflexió i el desamor.

Música

El director barceloní Juan Antonio Ba-
yona dirigeix l’última entrega de la
popular saga de pel·lícules de dino-
saures. En aquesta entrega, una erup-
ció volcànica amenaça els dinosaures
restants a l'illa Nublar, on les criatures
han vagat lliurement durant anys des-
prés de la desaparició del parc temà-
tic Jurassic World.

Pelis i sèries

Jurassic World: el regne caigut
Juan Antonio Bayona

Mentides per fardar
Destemps

Jazz al terrat de La Pedrera
El terrat de La Pedrera, edifici de Barcelona ideat per Antoni

Gaudí, és un espai màgic. I ja fa alguns anys que es va pensar
que aquest podria ser un lloc excel·lent on fer concerts de jazz

les nits d'estiu. La iniciativa va ser tot un èxit des del primer
moment, i ara ja s'ha convertit en tot un clàssic quan arriba el
bon temps. Tant si sou assidus d'aquestes vetllades musicals
com si les voleu viure per primera vegada, sapigueu que en-

guany els músics començaran a pujar al terrat encantat el 8
de juny, que els concerts seran els divendres i dissabtes a par-

tir de les 20:15h i que n'hi haurà fins al 15 de setembre. 

L E O  M E S S I

Ser l’estrella del Barça i de l’Argentina
Serà el primer capità del club la temporada que ve

Preparar el mundial a Barcelona
Ha triat un entorn familiar per fer els darrers entrenaments

Va visitar el restaurant dels seus germans
L’albiceleste va compartir un dinar de germanor

QUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

QUÈ HA FET?

Leo Messi, capità del Barça i de la selecció argentina,
ha volgut que l’albiceleste encari la recta final de la

preparació per al Mundial de Rússia a Barcelona. La
delegació argentina, amb el ‘10’ al capdavant, va

aterrar a la ciutat el 31 de maig i es va allotjar al
Sofía Hotel (l’antic Princesa Sofía, situat a

pocs metres del Camp Nou). I el mateix dia
de l’arribada Messi va fer una declaració
d’amor a la ciutat. “Ja som a casa”, va es-

criure el crack al seu compte d’Insta-
gram. Messi va entrenar on ho fa sem-
pre, a les instal·lacions del seu equip, i

va aprofitar la visita per organitzar
un dinar de germanor amb els

seus companys de selecció al res-
taurant que gestionen els seus

germans, el Bellavista Jardín del
Norte, a l’Eixample.   

La Kompanyia Lliure torna a represen-
tar un retrat fidel i realista de la Batalla
de l’Ebre, quan milers de joves de 17 i
18 anys van ser cridats a files per prota-
gonitzar una de les batalles més llar-
gues i cruentes de la Guerra Civil. Un
homenatge als nois de la generació de
la Quinta del Biberó.

Al Teatre Lliure de Barcelona.

In memoriam
Lluís Pasqual

L’any 1933, diversos industrials ale-
manys d’empreses com Opel, Krupp,
Siemens o Telefunken van assistir a una
reunió on Hitler els va demanar que fi-
nancessin la campanya nazi a canvi d’u-
na suposada estabilitat. 

En la seva novel·la, Vuillard descriu
aquest passatge històric i l’annexió d’A-
lemanya a Àustria l’any 1938.

L’ordre del dia
Éric Vuillard

Famosos
Viu en línia
No t’ho perdis

La fitxa

| Tennis World Tour
Ara que ha acabat Roland Garros, sortirà al mercat aquest títol

que permet convertir-se en figures com Federer, Monfils o Zverev. 

MENJAR A CASA...
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Viu en línia

agenda@comunicacio21.com

P R O P O S T E S
FINS AL 17 DE JUNY
Matí-Tarda La primera de les festes majors del

districte és la del Coll, que va arrencar el pas-
sat dia 2 i que s’allargarà fins al dia 17. / Di-
ferents carrers i places del barri.

AVUI 14 DE JUNY
18:00 Entendre's amb els fills sense paraules serà

el nom del taller que ensenyarà mares i pa-
res a fer servir la comunicació no verbal en les
interaccions amb els adolescents. / Centre per
a Families amb Fills i Filles Adolescents.

DIMECRES 20 DE JUNY
10:30 Darrrera sessió del taller d’introducció al

Photoshop per a gent gran que es va posar
en marxa al mes d’abril. Es donaran els da-
rrers consells per fer servir aquest programa.
/ Centre Cívic La Sedeta.

FINS AL 15 DE JUNY
Matí-TardaDarrers dos dies en els quals es po-

drà visitar la mostra anomenada 35 anys gau-
dint del drac, una repassada històrica a la tra-
jectòria de la Colla del Drac de Gràcia. / Seu
del Districte.

CADA DIA
Matí-Tarda En el marc del Dia Internacional dels

Arxius, està en marxa la mostra Unitats de me-
mòria. Gràcia i el seu arxiu. La mostra es va po-
der veure a la biblioteca Jaume Fuster i ara
és a la seu del Districte.

DIVENDRES 15 I 22 DE JUNY
Tarda Darreres dues sessions del cicle Juguem

a les places, diferents propostes lúdiques en
les diferents places de la Vila i de la resta de
barris del districte.

DISSABTE 16 DE JUNY
17:00 Les representacions de l’espectacle La lli-

breria màgica encaren la seva recta final. Són
els darrers dies per gaudir de la història de la
peculiar llibreria del senyor Ramon. / Teatreneu
Multisales.

16 I 17 DE JUNY
17:00 Aquest dissabte es donarà el tret de sor-

tida a la 31a edició de la caminada Gràcia-
Montserrat, una activitat amb més de tres dè-
cades d’història.

La primera sessió de narració oral del
projecte Narracions per a la salut serà
Fuig bèstia, de Mon Mas. / Biblioteca
Jaume Fuster.

Mon Mas s’encarregarà
de la narració ‘Fuig bèstia’
Dijous 21 de juny a les 18:00

Els professionals del mercat de l’Es-
trella han organitzat un taller pensat
perquè els assistents aprenguin a
preparar amanides d’estiu. / Mercat de
l’Estrella.

Un matí per aprendre a
preparar amanides d’estiu
Dissabte 16 de juny a les 12:00

Aileen Celeste, Gerard Muntaner, Te-
resa Roié i Miren Jalón són els quatre
protagonistes de l’obra de teatre dels
divendres Relatos borrachos. / Tea-
treneu Multisales.

‘Relatos borrachos’, la proposta
dels divendres al Teatreneu
Divendres 15 i 22 de juny a les 21:00

En el marc de la festa major del barri,
el Club Bàsquet Coll ha preparat una
edició del torneig de bàsquet 3x3. / Pa-
velló Municipal Creueta del Coll.

El Club Bàsquet Coll celebra
el seu torneig de bàsquet 3x3
Diumenge 17 de juny a les 10:00

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers
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